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山茱萸多糖诱导宫颈癌细胞凋亡及Bax蛋白表达的变化
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中文摘要:目的: 探讨山茱萸多糖诱导人宫颈癌Hela细胞的凋亡作用及Bax蛋白表达的变化。 方法: 用12.5,25,50 g·L-1的山茱萸多

糖作用Hela细胞24 h,倒置显微镜下观察细胞凋亡的形态,免疫组化SP法检测凋亡相关蛋白Bax表达的变化。 结果: Hela细胞经3个不
同浓度的山茱萸多糖作用后,出现典型的细胞凋亡的形态学变化,其程度与浓度相关;而且Bax蛋白的表达量随浓度升高而增加,免疫
组化评分(IHS)分别为0.18,0.44,1.35。 结论: 山茱萸多糖能够促进Bax的表达,诱导Hela细胞凋亡。
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The Expression of Bax Proteinum of Fructus Corni Polysaccharides in Human Cervical Cancer Cells

Abstract:Objective: To expLore the apoptosis effect of fructus corni polysaccharides on expression of Bax in Hela cells. Method: Hela cells were 
treated with various concentration of fructus corni polysaccharides for 24 h, the change of cells' apoptosis shape was observed by upside-down 
microscope,and expression of Bax was detected by immunohistochemistry streptaridin peroxidase. Result: Morphological observation appeared 
representative cell apoptosis and Bax expression up after fructus corni polysaccharides on Hela cells. Its degree was correlated with concentration. 
Conclusion: Fructus corni polysaccharides can promote Bax expression and induce cell apoptosis.
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